
APPEL À CONTRIBUTIONS

2ième conférence annuelle des Étudiants pour les Études Critiques sur les Animaux

28-30 mars 2014
Université McGill
Montréal, Québec, Canada

Cette conférence veut favoriser la conscientisation et le dialogue entre les étudiants, éducateurs, activistes et membres de la 
communauté au sujet de l'oppression des animaux non-humains. 

La conférence se concentrera sur des questions concernant l'oppression intersectionnelle, de l'utilisation des animaux non-
humains en laboratoires et  de toutes autres activités  ou industries  d'exploitation.  Il  sera  également question de stratégies  
d'activisme pour les étudiants et les non-étudiants qui luttent pour la libération animale et humaine.

Nous sommes ouverts à des présentations inspirées d'une variété de domaine académique et non-académique, incluant, mais 
n'étant pas limité à:

• Activisme et plaidoyer: stratégies, actions, organisation, obstacles encourus et expériences personnelles
• Pensée environnementale/justice écologique
• Théorie des handicaps/ able-ism
• Théorie critique sur les races
• Théorie féministe/études des genres
• Théorie queer
• Études post-coloniales
• Phénoménologie
• Droit animal/études critiques du droit
• Organisation des travailleurs/organisations anti-capitalisme
• Études des cultures
• Études du film
• Théories de la Justice/Philosophie politique 

Pour soumettre une présentation, un article, un atelier, un film, ou tout autre matériel pertinent, veuillez nous envoyer votre 
proposition (de moins de 300 mots) à studentsforcas@gmail.com avant le 15 octobre 2013. 

Votre proposition devrait inclure: titre, nom des présentateurs (un résumé dans le cas d'un article), ainsi que tout informations 
concernant les besoins d'accessibilité ou les besoins de matériel de support pour la présentation.

Info : https://www.facebook.com/studentsforcriticalanimalstudies 

https://www.facebook.com/studentsforcriticalanimalstudies


CALL FOR WORKSHOPS, PAPERS, PRESENTATIONS

2nd annual conference of Students for Critical Animal Studies (SCAS)

March 28th-30th 2014
McGill University
Montreal, Quebec, Canada

This conference aims to spread awareness and prompt dialogue among students, educators, activists, and community members 
about the oppression of non-human animals. 

The conference will focus on engaging questions of intersectional oppression, the use of nonhuman animals in laboratory 
research and various exploitative industries, and strategies for student and non-student activism in the fight for animal and 
human liberation.

Presenters and attendees are  encouraged to draw from a wide-range of  social justice perspectives in their thought about 
nonhuman animals. 

We welcome presentations from a variety of academic and non-academic fields, including but not limited to:

• activism and advocacy: strategies, actions, organizing, impediments, stories from personal experience
• environmental thought/ ecological justice
• able-ism/ disability theory
• critical race theory
• feminist theory/gender studies
• queer theory
• postcolonial studies
• phenomenology
• critical legal studies
• labour/anti-capitalist organizing
• cultural studies
• film studies
• animal law

The SCAS conference is what we make it! To submit a presentation, present a paper, workshop, film, or otherwise, should  
send in a max. 300-word proposal to studentsforcas@gmail.com by October 15th, 2013 at midnight. 

Your proposal should include the following: title, name of presenter(s), presentation type, estimated length, a description of 
the presentation (abstract in the case of a paper), and any pertinent information regarding accessibility or material
needs for the presentation or presenter.

Info : https://www.facebook.com/studentsforcriticalanimalstudies 

https://www.facebook.com/studentsforcriticalanimalstudies

